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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 
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§ 2 Planbeställning Sveg 2:20 och 6:5 2021/749 
§ 3 Försäljning del av Vemdalen Kyrkby 32:16 2023/84 
§ 4 Medborgarförslag om att anordna prideparad i 

Härjedalen 
2022/797 

§ 5 Medborgarförslag om nedskräpning vid OKQ8 i 
Sveg 

2022/812 

§ 6 Medborgarförslag om att ge kost- och 
serviceavdelningen i uppdrag att minska andelen 
kött som inte är naturbeteskött och som serveras i 
kommunens restauranger 

2022/1053 

§ 7 Motion om en rastplats och toalett vid Storön 2021/867 
§ 8 Budget 2023, samhällsutvecklingsförvaltningen 2023/73 
§ 9 Gatubelysning efter enskild väg, Råndalen 2023/82 
§ 10 Reglemente för Härjedalens kommuns 

folkhälsopris 
2023/59 

§ 11 Administrativ avgift vid olika typer av 
nyttjanderätter 

2023/92 

§ 12 Köp av mark Funäsdalen 29:21, Sjöängsvägen 2023/86 
§ 13 Taxor och avgifter, fritidsenheten 2023/96 
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2024–2027 
2022/1144 

§ 16 Industriell symbios för cirkulär ekonomi i 
Härjedalen 

2023/109 

§ 17 Medfinansiering i projekt inkörsport Härjedalen 2022/1031 
§ 18 Införande av kommunal utmaningsrätt i 

Härjedalen 
2023/66 

§ 19 Översyn av nuvarande system för föreningsbidrag 2023/120 
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§ 21 Övrig fråga, kultur  
§ 22 Övrig fråga, kollektivtrafik  
§ 23 Övrig fråga, vägöverlämning 2023/143 
§ 24 Övrig fråga, Hbtqi-certifiering  
§ 25 Information från förvaltningen  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 1  

 

 

Meddelanden 

Ärende 

Samhällsutvecklingsutskottet delges följande meddelanden: 

Delegationsbeslut från samhällsutvecklingsförvaltningen  
12 november–31 januari 2023.  

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 2 Dnr KS 2021/749 

 

 

Planbeställning Sveg 2:20 och 6:5 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen avbryter planprocessen för Sveg 2:20 och 6:5. 

Ärende 

Samhällsutvecklingsutskottet beställde år 2022 ett planarbete gällande nya 
attraktiva tomter i Sveg. Under planarbetets gång uppdagades olika 
motsättningar mot planarbetet. Till exempel finns det höga naturvärden och 
översvämningsrisk inom det tilltänkta området vilket innebär en begränsning 
för antalet möjliga tomter. Begränsningen innebär att kostnaden för de fåtal 
tomterna som återstår antagligen blir högre än vad fastighetsmarknaden i 
Sveg klarar av. 

Förslag under sammanträdet 

Ordförande Lars-Olof Mattsson (M) föreslår att kommunstyrelsen avbryter 
planprocessen för Sveg 2:20 och 6:5. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt hans eget 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 3 Dnr KS 2023/84 

 

Försäljning del av Vemdalen Kyrkby 32:16 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet säljer Vemdalen Kyrkby 32:16 till Skistar AB 
till ett fast pris om 500 000 kronor. 

Ärende 

Samhällsutvecklingsförvaltningen har fått i uppdrag att försälja del av 
Vemdalen Kyrkby 32:16. Sommaren 2021 och sommaren 2022 gjordes en 
allmän förfrågan i syfte att försälja del av Vemdalen Kyrkby 32:16. Utifrån 
de förslag som inkommit, föreslås att Skistar AB får köpa marken. 

Förvaltningens bedömning är att konceptet är bäst för Vemdalens by. Skistar 
flyttar dess lokala huvudkontor och boenden till by-kärnan som medför mer 
liv och rörelse i Vemdalens by. Förvaltningen bedömer att både handel och 
restauratörer ökar sina möjligheter till ökad omsättning. Skistar strävar att 
stimulera hyresgästerna att skriva sig i kommunen för att på så sätt ha förtur 
till boendet som byggs. Tillskapandet av boende, skapar även viss rörelse på 
boendemarknaden som är ansträngd i bygden. En tidig byggstart samt kort 
byggtid ser kommunen som en fördel med tanke på projektet men också för 
det centrala lägets skull. 

Finansiering 
Positiv inverkan på kommunens ekonomi vid försäljning. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
säljer Vemdalen Kyrkby 32:16 till Skistar AB till ett fast pris om  
500 000 kronor. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
Näringslivsutvecklare 
Mark- och exploateringsingenjör 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 4 Dnr KS 2022/797 

 

Medborgarförslag om att anordna prideparad i 
Härjedalen 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om att anordna prideparad i 
Härjedalen.   

Ärende 

Förslagsställaren föreslår att kommunen ska anordna en prideparad i 
Härjedalen, förslagsvis i Sveg. Med syfte att motverka fördomar, utfrysning 
och uteslutning från aktiviteter. 

Detta är ett underbart initiativ från en medborgare i Härjedalen och för en 
mycket bra sakfråga. 
 
Samhällsutvecklingsförvaltningen stöttar föreningslivet genom att arbeta för 
att ge förutsättningar till föreningar att utforma och arrangera sina egna 
aktiviteter och evenemang. Om någon förening vill anordna en prideparad så 
är de varmt välkomna att ta kontakt med kultur- och fritidsavdelningen för 
vidare dialog.  

Finansiering 
Ingen effekt på ekonomin. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget om att anordna prideparad i Härjedalen.   

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Avdelningschef kultur och fritid 
Förslagsställaren 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 5 Dnr KS 2022/812 

Medborgarförslag om nedskräpning vid OKQ8 i Sveg 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om nedskräpning vid OKQ8 i 
Sveg. 

Ärende 

Förslagsställaren föreslår en utökning av utplacerade sopkärl och 
papperskorgar i direkt anknytning till området invid och vid OK-macken i 
Sveg. Förslagsställaren påpekar att nedskräpning från allmänheten är ett 
generellt problem i Sveg, men i detta fall handlar det om området kring  
OK-macken. 

Markområdet i anslutning till OK-macken och dess verksamhet är inte 
kommunal och det åligger markägaren och/eller näringsidkaren att skapa 
goda förutsättningar för att nedskräpning ska undvikas. Dessutom finns 
papperskorgar och sopkärl inom aktuellt område som torde vara tillräckligt 
för att allmänheten ska ha möjlighet att göra rätt. 

Finansiering 
Ingen påverkan. 

Tjänstemannaförslag 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget om nedskräpning vid OKQ8 i Sveg. 

Förslag under sammanträdet 

Jeannette Ek (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
Förslagsställaren 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 6 Dnr KS 2022/1053 

 

Medborgarförslag om att ge kost- och 
serviceavdelningen i uppdrag att minska andelen kött 
som inte är naturbeteskött och som serveras i 
kommunens restauranger 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om att ge kost- och 
serviceavdelningen i uppdrag att minska andelen kött som inte är 
naturbeteskött och som serveras i kommunens restauranger. 

Ärende 

Förslagsställaren vill att kommunen minskar andelen kött som inte är 
naturbeteskött och som serveras i kommunens restauranger. 

Då kommunen inte har haft med naturbeteskött som kriterium för kött i den 
livsmedelsupphandling som träder i kraft 1 mars 2023 så kommer 
kommunen inte kunna handla naturbeteskött inom ramen av det avtal 
kommunen har. Avtalet gäller i fyra år. 
  
Det skulle även innebära en ökad kostnad med ca 600 000 kronor per år för 
inköp av livsmedel om kommunen skulle byta till att bara använda 
naturbeteskött och med tanke på de ökade kostnader kommunen redan har 
sett på livsmedel de senaste året så skulle kommunen då vara tvungen att 
sänka kvalitén på övrig mat. 
 
På grund av de ökade livsmedelspriserna har kommunen även redan minskat 
mängden kött som kommunen använder till den nivå som kommunen 
bedömt accepteras av de kommunen lagar mat till, kommunens äldre samt 
skolbarn. För dem som vill minska sin köttkonsumtion erbjuder kommunen 
även vegetarisk kost. 

Finansiering 
Livsmedelsbudgeten skulle öka med ca 600 000 kronor om förslaget bifalls. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget om att ge kost- och serviceavdelningen i uppdrag att 
minska andelen kött som inte är naturbeteskött och som serveras i 
kommunens restauranger. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 6, fortsättning Dnr KS 2022/1053 

 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Avdelningschef, kost och service  
Förvaltningschef, samhällsutveckling   

9



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 7 Dnr KS 2021/867 

 

Motion om en rastplats och toalett vid Storön 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunfullmäktige avslår motionen om en rastplats och toalett vid Storön. 

Ärende 

En motion har inkommit med förslag om en rastplats med toaletter på 
Storön, Sveg. Den ska hålla liknande standard som Trafikverket har på sina 
rastplatser. 

Att anlägga en förbindelsepunkt från befintlig pumpstation på Storön fram 
till lämplig yta på rastplats beräknat på anslutningsavgift, grävavgift och 
borravgift under väg: 850 000 kronor. 

Byggkostnad för en toalettbyggnad på 50 kvadratmeter: 1 250 000 kronor. 

Summa investering: 2 100 000 kronor. 

Årlig driftskostnad, som innefattar värmekostnad, el-abonnemang, VA- 
avgift, städning, tillsyn, gräsklippning och skötsel av rastplats: 280 000 
kronor per år. 

Finansiering 
En investering enligt förslaget med ovanstående driftskostnad ryms inte 
inom befintlig budget. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige avslår 
motionen om en rastplats och toalett vid Storön. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
Arbetsledare infrastruktur 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 8 Dnr KS 2023/73 

 

Budget 2023, samhällsutvecklingsförvaltningen 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet antar förvaltningens detaljbudget för 
verksamhetsåret 2023 

Ärende 

Utifrån de riktade ramförstärkningar och i övrigt tilldelade resurser inför 
verksamhetsåret 2023, har förvaltningen arbetat igenom ett förslag till 
budgetfördelning. 

Förvaltningen bedömer att fördelningen är väl genomarbetad och förankrad i 
förvaltningens fem avdelningar. 

Finansiering 
Tilldelad budgetram är fördelad enligt framtaget förslag och belastar 
kommunens ekonomi med 117 781 000 kr. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
antar förvaltningens detaljbudget för verksamhetsåret 2023. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Ekonomichef 
Avdelningschef, infrastruktur och flygplats 
Avdelningschef, kultur och fritid 
Avdelningschef, kost och Service 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras 10.07–10.20. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 9 Dnr KS 2023/82 

 

Gatubelysning efter enskild väg, Råndalen 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen tar inte gatubelysning i bruk, enligt alternativ 1. 

Ärende 

En boende efter enskild väg i Råndalen vill att kommunen tänder 
vägbelysning igen som släcktes 2021. Då kommunen saknar 
belysningspolicy så bör kommunstyrelsen avgöra huruvida vägen ska 
belysas. 
Alternativ 1: Den släckta belysningen tas ej i drift. 
Alternativ 2: Den enskilda efterfrågade lampan tas i drift, kostnad  
65 000 kronor i investering och årlig drift 8 000 kronor. 
Alternativ 3: Samtliga fyra belysningspunkter efter sträckan tas i drift av 
kommunen. Kostnad för investering 440 000 kronor och årlig drift 8 000 
kronor. 

Övriga alternativs kostnader överstiger vida den förväntade allmännyttan av 
belysning i området. Av övriga är alternativ 2 det att föredra av 
likställighetsprincip. 

Finansiering 
Investering ryms ej inom egna medel. Driftkostnad ryms inom egna medel. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen inte tar 
gatubelysning i bruk, enligt alternativ 1. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Avdelningschef infrastruktur 
Arbetsledare infrastruktur 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 10 Dnr KS 2023/59 

 

Reglemente för Härjedalens kommuns folkhälsopris 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunfullmäktige antar reglemente för Härjedalens kommuns 
folkhälsopris. 

Ärende 

I enlighet med kommunstyrelsens beslut om att instifta ett folkhälsopris,  
Ks § 292/2022, ska ett reglemente finnas. Reglementet som tagits fram 
innehåller en prissumma, vem som kan söka, vilka som utser lämplig vinnare 
och när priset ska delas ut. 

Reglementet till folkhälsopriset följer kommunstyrelsens beslut om att 
instifta ett folkhälsopris till personer som genom olika insatser påverkar 
medborgarnas hälsa positivt. 

Finansiering 
Prissumman är 5 000 kr per år och ska tas ur kommunens konto för priser 
och utmärkelser. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antar 
reglemente för Härjedalens kommuns folkhälsopris. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Folkhälsosamordnare  
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 11 Dnr KS 2023/92 

 

Administrativ avgift vid olika typer av nyttjanderätter 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunfullmäktige beslutar att införa en administrativ avgift vid tecknande 
av olika typer av nyttjanderättsavtal enligt förslag. 

Ärende 

Anställda på Härjedalens kommun hanterar olika typer av nyttjanderätter i 
sitt dagliga arbete; framtagande av förslag till avtal, tecknande av avtal, 
uppföljning av avtal, uppsägning av avtal, fakturering. Detta arbete har 
utförts kostnadsfritt av kommunen. Beroende på omfattning av arbetet med 
nyttjanderätten för aktuell handläggare bör en avgift på 500 kronor till 1000 
kronor faktureras motparten.  

I dagsläget finns andra kommuner som tar ut en administrativ avgift vid 
hantering av avtal såsom nyttjanderätter. Härjedalens kommun bör följa 
deras exempel för att få en mer kostnadseffektiv verksamhet. 

Finansiering 
I och med detta förslag finns möjlighet att ta ut en avgift baserat på den 
tidsåtgång hanteringen medför för kommunen. Hanteringen bär därmed sin 
egen kostnad. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
att införa en administrativ avgift vid tecknande av olika typer av 
nyttjanderättsavtal enligt förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
Mark- och exploateringsingenjör 
Mark- och exploateringshandläggare 

14



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 12 Dnr KS 2023/86 

 

Köp av mark Funäsdalen 29:21, Sjöängsvägen 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet godkänner köp av Funäsdalen 29:21, 
Sjöängsvägen, till en kostnad av 125 kronor per kvadratmeter, med en 
minsta köpeskilling om 350 000 kronor samt kostnad för flytt av 
skotergarage. 

Ärende 

I och med det detaljplanearbete som pågår på Sjöängsvägen i Funäsdalen 
med syftet att tillskapa byggrätt på kommunal mark för byggande av 
hyresrätter har det uppstått ett behov av att köpa in mark för att säkerställa en 
säker genomfart för biltrafik och fotgängare. In- och utfart för den nya 
byggnationen föreslås gå från befintlig dragning för Sjöängsvägen till söder 
om Systembolaget för att sedan ansluta till Rv84 direkt väster om 
Systembolaget. Den föreslagna dragningen går delvis över fastigheten 
Funäsdalen 29:21, som kommunen inlett förhandlingar om köp av mark med 
för ändamålet väg samt omhändertagande av dagvatten i området. 
 
Inom det aktuella markområdet står idag ett skotergarage av enklare karaktär 
som fastighetsägarna nyttjar. Ett villkor för att få köpa marken är att 
kommunen, i samförstånd med fastighetsägarna, ansvarar för att flytta 
skotergaraget till annan lämplig plats där de har tillträde. 

Förvaltningen gör bedömningen att kommunen behöver ha rådighet över 
denna mark för att kunna garantera utbyggnation av en säker genomfart för 
biltrafik och fotgängare. I slutet av 2022 gjordes en värdering av området av 
en certifierad oberoende part. Ett bedömt marknadsvärde enligt värderingen 
är cirka 60 000 kronor. Värderingen baseras på att marken inte får bebyggas 
med något annat än gata samt användas som naturmark. För kommunen 
finns ett större värde i marken då den behövs för att säkerställa en säker 
genomfart, samt för omhändertagande av dagvatten. Kostnaden för flytt av 
skotergaraget är svår att uppskatta då vi inte vet vart det ska flyttas eller i 
vilket skick skotergaraget är. En initial uppskattning av den totala kostnaden 
är cirka 100 000–150 000 kronor. 

Finansiering 
Ärendet medför en direkt utgift på 350 000 kronor plus kostnad för flytt av 
skotergarage. Utgiften ryms inom befintlig budget för inköp av strategisk 
mark. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 12, fortsättning Dnr KS 2023/86 

 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
godkänner köp av Funäsdalen 29:21, Sjöängsvägen, till en kostnad av 125 
kronor per kvadratmeter, med en minsta köpeskilling om 350 000 kronor 
samt kostnad för flytt av skotergarage. 

Förslag under sammanträdet 

Leif Nilsson (S) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
Mark- och exploateringsingenjör 
Mark- och exploateringshandläggare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 13 Dnr KS 2023/96 

 

Taxor och avgifter, fritidsenheten 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen antar revidering av taxor- och avgifter för fritidsenheten. 

Ärende 

Dokumentet för taxor och avgifter för fritidsenheten har reviderats.  
Följande större förändringar har gjorts:  
 
Svegsbadet, ett antal nya taxor har förts in i dokumentet så som badevent. 
Ett sommarbadkort som kan nyttjas under perioden 15 juni-15 augusti.  
Klippkort, halvårskort och årskort för barn mellan 3–6 år.  
Massage och tejpning.  
 
Funäsdalens IP, avgifter för skidspår har tagits bort då det ej ligger under 
kommunens ombesörjande längre.  
 
De taxor kommunen har för lotterier har förts in i dokumentet.  

Nya taxor har förts in till Svegsbadet för att skapa mera flexibilitet för att 
kunna arrangera olika evenemang vid olika högtider och andra dagar som 
uppmärksammas så som morsdag, farsdag, alla hjärtans dag med mera.   
Efterfrågan på kort för barn 3–6 år, och sommarkort kommer utifrån 
efterfrågan från våra besökare. Massage och tejpning har tidigare erbjudits 
vid Svegsbadet och är också något som våra besökare efterfrågar.  

Finansiering 
Positiv effekt förväntas på ekonomin.  

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen antar 
revidering av taxor- och avgifter för fritidsenheten.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Avdelningschef kultur och fritid 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 14 Dnr KS 2023/95 

 

 

Hyresavgift biografen i Sveg 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet bifaller förslag till ändrad hyra under tolv 
månader för uthyrning av biografen i Sveg till en tilltänkt drifthållare. 

Ärende 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att en hyresrabatt av 
biograflokalen ges med 100 % de första två månaderna, därefter med 90 % 
under resterande tio månader. 
 
Den nya hyresavgiften föreslås därför till: 
månad 1–2, 0 kronor 
månad 3–12, 150 kronor per filmvisningstillfälle på vardagar och 200 kronor 
per filmvisningstillfälle under helg och röd dag. 
Efter ett år upprättas ett nytt avtal. 
 
Ovanstående förslag bygger på tidigare drifthållares avtal där grundhyran 
som det avtalet utgick ifrån är den idag fastställda hyran av lokalen.    
Biografen har inte varit i drift på flera år då det saknats intressenter för att 
driva den. Då det inte ingår i kommunens uppdrag att driva biografen vill 
samhällsutvecklingsförvaltningen ge möjlighet till företagare eller föreningar 
att starta upp den med så bra förutsättningar som möjligt. I dagsläget pågår 
en dialog med en ung nyföretagare som vill driva biografen. 

Samhällsutvecklingsförvaltningen bedömer att det stärker kommunen genom 
att skapa en ålderöverskridande mötesplats som bidrar till att öka 
kommunens kulturliv.  

Det skapar förutsättningar för nya unga företagare att starta företag.  

Samhällsutvecklingsförvaltningen har fått många önskemål från allmänheten 
om att biografverksamheten ska starta upp. 

Finansiering 
Lokalen är idag inte uthyrd för biografverksamhet, genom en reducerad hyra 
hoppas förvaltningen få en intressent till att driva bio. Det medför dock att 
det blir minskade intäkter under ett år jämfört med vad det hade blivit om 
kommunen hade tagit ordinarie hyra för varje enskilt hyrestillfälle. 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
bifaller förslag till ändrad hyra under tolv månader för uthyrning av 
biografen i Sveg till en tilltänkt drifthållare. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 14, fortsättning Dnr KS 2023/95 

 

 

Förslag under sammanträdet 

Leif Nilsson (S) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Avdelningschef, kultur och fritid 
Enhetschef, kultur 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 15 Dnr KS 2022/1144 

 

 

Regional kulturplan för Jämtland Härjedalen 2024–2027 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet antar remissvaret och att det skickas in till 
Region Jämtland Härjedalen senast den 31 mars 2023. 

Ärende 

Regional kulturplan för Jämtland Härjedalen är regionens strategi för 
utveckling av regional kulturverksamhet och samspelar med länets regionala 
utvecklingsstrategi. Remissutgåvan av Regional kulturplan för Jämtland 
Härjedalen 2024–2027 fastställdes av regionala utvecklingsnämnden den 13 
december 2022, § 213 och går härmed ut på remiss.  
 
Region Jämtland Härjedalen vill i första hand ha synpunkter på:  
- Hur väl fångar de tre fokusområdena upp våra gemensamma ambitioner?  
- Saknas något perspektiv i beskrivningen?  

Samhällsutvecklingsförvaltningen tycker att de tre fokusområdena väl fångar 
upp våra gemensamma ambitioner och följande punkter vill kommunen 
särskilt betona:  

- Regionalt stöd för samverkan mellan kommunerna för att 
tillgängliggöra kulturen.  

- Barns rätt till ett rikt kulturliv och möjlighet till eget skapande.  

- Samordning av regionala resurser i form av ekonomiskt stöd till 
kommunerna samt kulturutövare.  

- Kulturens tillgänglighet skall var likvärdig oavsett geografiskt 
område i regionen.  

- Kulturens digitala utveckling som komplement.  

- Förbättra förutsättningarna för de samiska kulturskaparna i regionen.  

- Kulturens betydelse för integration, ekonomisk tillväxt samt 
inflyttning.  

Inget perspektiv upplevs saknas i planen.  

Finansiering 
Ingen finansiering. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 15, fortsättning Dnr KS 2022/1144 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
antar remissvaret och att det skickas in till Region Jämtland Härjedalen 
senast den 31 mars 2023.  

Förslag under sammanträdet 

Mats Ericsson (C) biträdd av ordförande Lars-Olof Mattsson (M) och 
Jeannette Ek (V) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Avdelningschef kultur och fritid 
Enhetschef kultur 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 16 Dnr KS 2023/109 

 

 

Industriell symbios för cirkulär ekonomi i Härjedalen 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet bifaller medfinansiering på 139 360 kronor till 
förstudie om industriell symbios för cirkulär ekonomi i Härjedalen. 
Medfinansiering betalas ut förutsatt att ansökan om förstudiemedel från 
europeiska regionala utvecklingsfonden godkänns. 

Ärende 

Samhällsutvecklingsförvaltningen söker förstudiemedel hos Region 
Jämtland Härjedalen och Tillväxtverket samt Härjedalens kommun för att 
undersöka möjliga restprodukter som kan användas i cirkulära kretslopp för 
energi- och materialproduktion samt utveckling av affärsmodeller för 
befintliga som nya företag. Med liknelsen av en darttavla ska förstudien 
utreda västra industriområdet i Sveg som tavlans bullseye och analysera vart 
den yttersta ringen för upptagningsområdet sträcker sig och vilka möjliga 
siter och samverkanspartners som finns inom radien för olika symbioser.   
 
Idén om en förstudie är sprungen ur samhällsutvecklingsförvaltningens 
uppdrag att undersöka möjligheten för grön vätgasproduktion i Härjedalen. I 
frågan om tillvaratagande på vätgasens restprodukter som värme och syrgas 
har behovet ökat av en helhetsbild över spillprodukternas 
användningsområden och hur de kan bidra till att effektivisera befintliga 
företag men också skapa grund för etablering av nya företag.  
 
Förstudiens sträcker sig över en period på 10 månader med en budget på 
1 393 600 kronor.  

Samhällsutvecklingsförvaltningen ser förstudien som ett viktigt steg för att 
stödja näringslivets utveckling kring energieffektivisering och industriella 
symbioser för att främja befintliga som nya företag.  

Finansiering 
2023 – 44 680 ur statsstödsmedel och 44 680 ur ordinarie budget 
2024 – 50 000 statsstödsmedel eller ordinarie budget 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att samhällsutvecklingsutskottet 
bifaller medfinansiering på 139 360 kronor till förstudie om industriell 
symbios för cirkulär ekonomi i Härjedalen. Medfinansiering betalas ut 
förutsatt att ansökan om förstudiemedel från europeiska regionala 
utvecklingsfonden godkänns.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 16, fortsättning Dnr KS 2023/109 

Förslag under sammanträdet 

Ted Länsberg (SD) biträdd av Jeannette Ek (V), Leif Nilsson (S), 
Mats Ericsson (C) och ordförande Lars-Olof Mattsson (M) föreslår 
bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
Näringslivsutvecklare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 17 Dnr KS 2022/1031 

 

 

Medfinansiering i projekt inkörsport Härjedalen 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Kommunstyrelsen medfinansierar Sveg företagar- och utvecklingsförening 
(SFU) med 100 000 kronor för genomförande av delstudien Inkörsport 
Härjedalen, samt medfinansierar ansökan om en fördjupad förstudie hos 
europeiska regionala utvecklingsfonden med 10 procent, max 50 000 kronor, 
förutsatt att ansökan skickas in till Tillväxtverket och bifalls. 

Ärende 

Svegs företags- och utvecklingsförening ansöker om medfinansiering för att 
genomföra en delstudie i syfte att undersöka förutsättningarna att skapa en 
fysisk och digital inkörsport för turist- och besöksnäringen i Härjedalen i 
samarbete med destinationerna Funäsfjällen, Lofsdalen och Vemdalen.  
 
Delstudien ska ligga till grund för ett fördjupat arbete med digital 
marknadsföring av Härjedalen genom att ta fram en gemensam 
digitaliseringsstrategi, elektronisk information, grafisk framställning och 
styrning där destinationerna aktivt kan styra sin marknadsföring och egna 
digitala budskap. Målet på sikt är att locka flera internationella besökare och 
spontanturism samt stärka samverkan mellan destinationerna i Härjedalen.  
 
Delstudien består av löpande möten med destinationsbolagen i Härjedalen 
för att tillsammans utveckla projektidén och samla erfarenheter från 
kommuner och företagarföreningar som är starka inom digitaliserad 
marknadsföring. Slutsatserna ska sedan användas i en fördjupad förstudie där 
finansiering söks ur europeiska regionala utvecklingsfonden under våren 
2023 med sikte på ett treårigt genomförandeprojekt.   
 
Delstudiens totala kostnad är 200 000 kronor. Svegs företagar- och 
utvecklingsförening ansöker om 150 000 kronor från Härjedalens kommun.  

Samhällsutvecklingsförvaltningen ser positivt på SFU:s initiativ att utveckla 
en digital marknadsföringsplats i samverkan med destinationerna i 
Härjedalen för att stärka varumärket Härjedalen. Den kommunala 
medfinansieringen i delstudien föreslås motsvara 50 procent av delstudiens 
totala kostnad och resterande ansökt belopp reserveras för medfinansiering 
av ansökan om en fördjupad förstudie hos europeiska regionala 
utvecklingsfonden med 10 procent, max 50 000 kronor, förutsatt att ansökan 
skickas in till Tillväxtverket och bifalls.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 17, fortsättning Dnr KS 2022/1031 

 

 

Finansiering 
50 000 kronor ur statstödsmedel  
50 000 kronor ur 2023 års anslag Medfinansiering projekt 
50 000 kronor ur kommunstyrelsens oförutsedda 
 

Tjänstemannaförslag 

Samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen 
medfinansierar Sveg företagar- och utvecklingsförening (SFU) med 100 000 
kronor för genomförande av delstudien Inkörsport Härjedalen, samt 
medfinansierar ansökan om en fördjupad förstudie hos europeiska regionala 
utvecklingsfonden med 10 procent, max 50 000 kronor, förutsatt att ansökan 
skickas in till Tillväxtverket och bifalls.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Svegs företag- och utvecklingsförening 
Förvaltningschef, samhällsutveckling  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 18 Dnr KS 2023/66 

 

Införande av kommunal utmaningsrätt i Härjedalen 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet ger samhällsutvecklingsförvaltningen i 
uppdrag att utreda den lämpliga formen för införande av kommunal 
utmaningsrätt inom Härjedalens kommun samt det regelverk som ska gälla 
efter införandet. Detta för slutligt beslut i kommunstyrelsen.  Av regelverket 
ska framgå att utmaningsrätten gäller all kommunal verksamhet förutom 
lagbunden verksamhet liksom skola samt direkt vård och undervisning. 

Ärende 

Utmaningsrätt innebär rätt för en extern aktör i form av ett företag, förening 
eller annan juridisk person att få till stånd en prövning om en upphandling 
ska ske av en verksamhet som idag bedrivs i kommunal regi.  
Kommunen, eller regionen, beslutar om vilka regler som ska gälla vid 
utmaningen, till exempel vad som får utmanas och hur handläggningen ska 
gå till. 
 
Syftet ur kommunens perspektiv är framför allt att effektivisera 
verksamheten, antingen genom att få en högre kvalitet eller lägre kostnad, 
samt att bidra till en större mångfald vad gäller utövare. Det kan naturligtvis 
även visa sig vid en upphandling att verksamheten bedrivs på ett sätt som 
inte vinner något på att läggas externt. 
 
Förslag från ordförande 

Ordförande Lars-Olof Mattsson (M) föreslår att 
samhällsutvecklingsförvaltningen får i uppdrag att utreda den lämpliga 
formen för införande av kommunal utmaningsrätt inom Härjedalens 
kommun samt det regelverk som ska gälla efter införandet. Detta för slutligt 
beslut i kommunstyrelsen.  Av regelverket ska framgå att utmaningsrätten 
gäller all kommunal verksamhet förutom lagbunden verksamhet liksom 
skola samt direkt vård och undervisning. 

Förslag under sammanträdet 

Mats Ericsson (C) biträdd av Leif Nilsson (S), ordföranden Lars-Olof 
Mattsson (M) och Ted Länsberg (SD) föreslår bifall till ordförandens 
förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt hans eget 
förslag och fastslår att svaret är ja. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 18, fortsättning Dnr KS 2023/66 

 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 19 Dnr KS 2023/120 

 

Översyn av nuvarande system för föreningsbidrag 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets ger samhällsutvecklingsförvaltningen i 
uppdrag att utreda om dagens system för att stödja föreningar ekonomiskt 
ger önskade effekter och är rättvist i så hög grad som är önskvärt och 
möjligt. 

Ärende 

Ordförande Lars-Olof Mattsson (M) önskar veta om dagens system för att 
stödja föreningar ekonomiskt ger önskade effekter och är rättvist i så hög 
grad som är önskvärt och möjligt. 

Ordförandens förslag 

Ordförande Lars-Olof Mattsson (M) föreslår att 
samhällsutvecklingsförvaltningen får i uppdrag att utreda om dagens system 
för att stödja föreningar ekonomiskt ger önskade effekter och är rättvist i så 
hög grad som är önskvärt och möjligt. 

Förslag under sammanträdet 

Ted Länsberg (SD) biträdd av Leif Nilsson (S), Mats Ericsson (C) och 
ordförande Lars-Olof Mattsson (M) föreslår bifall till ordförandens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt hans eget 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 20  

 

Möjlighet till digital närvaro på sammanträden 

Ärende 

Möjligheten till digital närvaro på samhällsutvecklingsutskottets 
sammanträden diskuteras. 

Vid sammanträden utanför Medborgarhuset, Sveg förespråkas fysiskt 
deltagande. Ordföranden har enligt antaget reglemente rätt att bjuda in till 
digital närvaro.  

_____ 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 21  

 

 

Övrig fråga, kultur 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottets förslag: 

Samhällsutvecklingsutskottet ger samhällsutvecklingsförvaltningen i 
uppdrag att inventera kulturlivet i kommunen samt möjligheten till en ökad 
tillgänglighet till kulturverksamhet i kommunens alla delar. 

Ärende 

Mats Ericsson (C) undrar om kommunen inte kan ta till vara på de 
möjligheter som finns för att tillgängliggöra kulturverksamhet i kommunens 
alla delar. Det finns till exempel stora möjligheter att ta del av kultur digitalt. 

Förslag under sammanträdet 

Mats Ericsson (C) föreslår att samhällsutvecklingsförvaltningen får i 
uppdrag att inventera kulturlivet i kommunen samt möjligheten till en ökad 
tillgänglighet till kulturverksamhet i kommunens alla delar. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt Ericssons 
förslag och fastslår att svaret är ja. 

_____ 

Beslutet skickas till: 
Förvaltningschef, samhällsutveckling 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 22  

 

 

Övrig fråga, kollektivtrafik 

Ärende 

Mats Ericsson (C) önskar uppföljning av projektet gällande kollektivtrafik 
över gränsen till Röros som var aktuellt innan corona-pandemin. 
Projektägare var Härjedalens kommun och Röros kommun. 

Förvaltningschef Jonas Kojan, ger en uppföljning av projektet samt 
distribuerar ut slutrapporten av projektet, Förstudie: Gränslös kollektivtrafik.  

_____ 

31



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens 
samhällsutvecklingsutskott 
2023-02-07 

Suu § 23 Dnr KS 2023/143 

Övrig fråga, vägöverlämning 

Beslut 

Samhällsutvecklingsutskottet avslår förslaget om att vägåterlämnandet 
pausas och dom ekonomiska förutsättningarna utreds ordentligt och 
presenteras för politiken samt att kommunen tar samtliga 
förrättningskostnader för samtliga vägföreningar som är iblandade i detta 
överlämnande. 

Ärende 

Sverigedemokraterna, genom Ted Länsberg, lämnar ett förslag till beslut 
gällande pågående överlämning av skötsel av enskilda vägar. Då 
kostnadsberäkningarna som lämnades initialt inte stämmer önskar SD pausa 
överlämningen i väntan på att kostnaderna för genomförandet utreds. 

Förslag under sammanträdet 

Ted Länsberg (SD) föreslår att vägåterlämnandet pausas och dom 
ekonomiska förutsättningarna utreds ordentligt och presenteras för politiken 
samt att kommunen tar samtliga förrättningskostnader för samtliga 
vägföreningar som är iblandade i detta överlämnande.   

Mats Ericsson (C) föreslår avslag på Ted Länsbergs (SD) förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt Länsbergs 
förslag eller enligt Ericssons förslag och fastslår att 
samhällsutvecklingsutskottet beslutar enligt Ericssons förslag. 
Omröstning begärs.  

Ordförande klargör beslutsgången vid omröstningen: ja för Ericssons 
förslag, nej för Länsbergs förslag. 

Ja: Mats Ericsson (C), Leif Nilsson (S), Lars-Olof Mattsson (M). 
Nej: Ted Länsberg (SD), Jeannette Ek (V).  

Ordförande fastslår att samhällsutvecklingsutskottet med tre ja-röster mot två 
nej-röster beslutar enligt Ericssons förslag.  

Reservation 

Ted Länsberg (SD) och Jeannette Ek (V) reserverar sig mot 
samhällsutvecklingsutskottets beslut. 
_____ 
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Övrig fråga, Hbtqi-certifiering 

Ärende 

Ted Länsberg (SD) undrar om den Hbtqi-certifiering som 
bibliotekspersonalen genomgår genererar någon kostnad för kommunen. 

Förvaltningschef Jonas Kojan svarar att utbildningen inte genererar någon 
kostnad för kommunen. 

_____ 

 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras 12.20–13.05. 
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Information från förvaltningen 

Ärende 

Mathias Wiberg, avdelningschef infrastruktur redogör för det pågående 
arbetet med återlämning av skötsel av enskilda vägar samt ger information 
från flygplatsens verksamhet. 

Utvecklingsstrateg Malin Helen Elmerstig ger utskottet information om 
OECD, (Organisation for Economic Co-operation and Development). 
Organisationens syfte är att genom forskning och erfarenhetsutbyte, främja 
politik som förbättrar det ekonomiska och sociala välbefinnandet för 
människor över hela världen. 

Linnéa Rohlin, näringslivsutvecklare ger tillsammans med Ville Welin och 
Malin Nyqvist Ljungberg från Region Jämtland Härjedalen en presentation 
av möjligheten till stöd för kommersiell service. Med grundläggande 
kommersiell service menas dagligvaror, drivmedel, post, apotek och 
betaltjänster. Utskottet informeras även om processen med revidering av den 
kommunala serviceplanen och det nya regionala serviceprogrammet som är 
ute på remiss. 

Lisa Ahlstedt, projektledare för lokala utvecklingsplaner presenterar 
projektet. 
 
Utskottet får en genomgång av upphandlingsplanen för 2023 av 
upphandlingssamordnaren Hans Svensson. 

Förvaltningschefen informerar utskottet om händelser på förvaltningen. 

_____ 

 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras 14.08–14.15. 
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